
PROTOKÓŁ Z POSIEDZENIA KOMISJI
do spraw Budżetu Obywatelskiego w ramach Sycowskiego Budżetu Obywatelskiego na

2024 rok
z dnia 6 września 2023 r.

W dniu 6 września 2023 r. odbyło się posiedzenie Komisji do spraw Budżetu-Ob watelskieg_x_
MIASTA 1 GMiNŕ.

w składzie:
1. Paweł Adamczyk — Przewodniczący Komisji
2. Emilia Januszkiewicz — Członek Komisji
3. Judyta Nolbert — Członek Komisji
4. Agnieszka Weszka — Członek Komisji
5. Rafał Kręblewski — Członek Komisji

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

SYCOWIE

1 1, 09. 2023

1. Otwarcie posiedzenia Komisji.

Posiedzeniu Komisji przewodniczył Pan Paweł Adamczyk — Przewodniczący Komisji.

11. Przyjęcie porządku posiedzenia Komisji.

Komisja przyjęłajednogłośnie proponowany porządek posiedzenia Komisji (załącznik nr 2).

III. Analiza projektów zadań złożonych do Sycowskiego Budżetu Obywatelskiego
na 2024 r.

Komisja kontynuowała analizę i weryfikację wniosków złożonych w terminie naboru oraz
nadesłanych wyjaśnień oraz informacji.

Projekt nr ID 05/2023
Tytuł projektu: Budowa studni głębinowej na boisku sportowymw Nowym Dworze.

Komisja poddała dyskusji informacje, wyjaśnienia złożone przez wnioskodawcę oraz
pozyskane z wydziału ITI Urzędu. Z uwagi na nie istniejące zaplecze techniczne oraz
dostępność do prądu, uznano iż projekt nie jest wykonalny technicznie, natomiast czas
wykonania badań, przygotowania dokumentacji projektowej i powykonawczej, uzyskanie
pozwoleń i decyzji, nie gwarantuje wykonania zadania w ciągu jednego roku budżetowego.

Komisja uznała, iż dokładne oszacowanie wartości realizacji zadania oraz kosztów eksploatacji
nie jest możliwe ponieważ nie jest znana głębokość na której znajdują się warstwy wodonośne,
ani nie jest potwierdzone, że właściwe pokłady wody znajdują się na terenie działki boiska.
Komisja nie może opierać swojej opinii na założeniach i domniemaniach, dlatego stwierdzono
iż wykonanie studni można byłoby planować dopiero po wykonaniu badań potwierdzających
istnienie warstw wodonośnych oraz ich głębokości.

Po przeanalizowaniu dokumentacji oraz uzyskanychw odpowiedziach informacji stwierdzono,
iż na działce boiska sportowego nie istnieje obecnie żadne formalne przyłącze prądowe.
Przyłącze prądu jest w trackie organizacji przez wydział ITI. Czyli w trakcie opiniowania
wniosku nie istnieją warunki techniczne umożliwiające funkcjonowanie studni (pomp),

a termin umowny — wrzesień 2024 — zakończenia przyłączania prądu jest bardzo odległy.



Komisja przeanalizowałaponownie koszty materiałów niezbędnych do zbudowania studni oraz
uzyskaną odpowiedź wnioskodawcy. Koszty zakupu rur będąuzależnione od lokalizacji studni,
a ta będzie znana dopiero po wykonaniu odwiertu. Nie dopatrzono się również w którym
miejscu we wniosku i załączonych ofertach »szczególniono koszty pompy, filtrów.

Sprawdzono zapisy w MPZP — zweryfikowano lokalizację dróg gminnych przylegających do
działki, uzyskano informację o planowanej drodze gminnej o szerokości 6 m, w zapisach MPZP
nie ma zakazu lokalizacji ujęćwód głębinowych na danym terenie. Działka ma przeznaczenie
na usługi sportowo-rekreacyjne, ale także częśćdziałki przewidziana jest na tereny zabudowy
mieszkaniowej.
Starostwo Powiatowe — sprawdzono, iż nie ma na mapach zewidencjonowanych rowów
przydrożnych.

Komisja wydała rekomendację negatywną dla projektu nr ID 05/2023. Uzasadnienie opinii
stanowi załącznik nr 3.

Projekt nr ID 06/2023
Tytuł projektu: Na STRAŽ-y bezpieczeństwa.
Komisja rozpatrzyła odpowiedź z dnia 1.09.2023 r. oraz zwróciła się o doprecyzowanie ilości
sztuk oraz kosztów zakupu sprzętu ratownictwa wodnego wymienionego w kosztorysie.
Opinia komisji zostanie uzupełniona po uzyskaniu odpowiedzi.

Projekt nr 11) 08/2023
Tytuł projektu: Zakup kosiarki samojezdnej na boisko sportowe w Nowym Dworze.
Komisja zapoznałasię z odpowiedzią wnioskodawcy z dnia 4.09 (data wpływu do UMiG 4.09)

oraz zgodą Sołtysa Nowego Dworu z dnia 1.09.2023 (data wpływu do UMiG 4.09.2023.
Przeprowadzono dyskusję dotyczącą źródeł finansowania projektu i jego późniejszego
utrzymania, m.in. fundusz sołecki. Komisja dokonała własnej konsultacji analizowanego
projektu, w związku z wątpliwościami które dotyczyły konieczności oraz kosztów związanych
z serwisowaniem sprzętu. W wyniku konsultacji telefonicznych wykonanych podczas
posiedzenia komisji ustalono koszty, które zostały odnotowanew notatce służbowej (załącznik
nr 4 do protokołu).
Komisja zauważyłarozbieżności w podawanym okresie gwarancji kosiarki — wnioskodawca
wpisał w odpowiedzi z dnia 1.09.2023 gwarancję 5 - letnią, natomiast oferta stanowiąca
załącznik do projektu podaje okres gwarancji 24 miesiące.
Poddano dyskusji obliczenie kosztów koszenia oraz częstotliwości ich wykonywania.
W związku z tym, że informacje były niewystarczające, komisja wystąpiła z zapytaniem do
wnioskodawcy o doprecyzowanie w jakich miesiącachplanowane byłoby koszenie, jaka byłaby
konkretna liczba koszeń.

Konsultowano niejasne zagadnienia z radcąprawnym, m.in. kwestie własności nieruchomości
(boiska sportowego) oraz jego użytkowania, gospodarowania funduszem sołeckim.

Komisja, dokonując własnego rozpoznania, ustaliła iż Gmina Syców jako właściciel
nieruchomości na terenie boiska (działki) na tą chwilę nie przewiduje inwestycji polegającej na
budowie garażu do przechowywania sprzętu oraz nie wydała zgody podmiotom trzecim najego
wybudowanie na przedmiotowej nieruchomości.

Komisja zwróciła się do wnioskodawcy o wyjaśnienie, w jakich miesiącach odbywa się
koszenie boisk sportowych, w jakim okresie czasu ( koszenie może odbywać się w bardzo
różnych miesiącach, dlatego poproszono o informację jak to wyglądałoby na boisku w Nowym
Dworze)? Ile koszeń jest planowanych konkretnie w ciągu roku?

Opinia komisji zostanie uzupełniona po uzyskaniu odpowiedzi.



Projekt nr ID 10/2023
Tytuł projektu: Bezpieczna wieś.
Komisja zapoznałasię z odpowiedzią wnioskodawcy z dnia 31.08.2023 (data wpływu do

UMiG 31.08.2023). Przeprowadzono dyskusję dotyczącą kosztów utrzymania i eksploatacji.
Komisja oszacowałakoszty eksploatacji i utrzymania.

Zaopiniowano pozytywnie.

Projekt nr 11) 12/2023
Tytuł projektu: Przebudowa placu zabaw przy ulicy Wałowej.
Komisja zapoznałasię z odpowiedziąwnioskodawcy z dnia 4.09 (data wpływu do UMiG 5.09),
informacjami uzyskanymi z Sycowskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego oraz
uzyskanymi w wyniku rozmówwydziałem ITł. Przeprowadzono dyskusję dotyczącą kosztów,
warunków technicznych urządzeń.Oszacowano koszty eksploatacji i utrzymania.

Zaopiniowano pozytywnie.

VI. Dyskusja, sprawy wniesione i wolne wnioski.
Komisja przeprowadziła dyskusję nad złożonymi projektami.
Komisja uzgodniła, iž kolejne posiedzenie zostanie wyznaczone niezwłocznie po uzyskaniu
niezbędnych opinii i uzgodnień.

Na tym protokół zakończono.

1.

2.

3.

4.

5.

Paweł Adamczyk

Emilia Januszkiewicz

Judyta Nolbert

Agnieszka Weszka

Rafał Kręblewski

Osoba sporządzająca: Emilia Januszkiewicz
Data sporządzenia: 6 września 2023 r.



Załącznik nr .

Komisja do spraw Budżetu Obywatelskiego

Sycowski Budżet Obywatelski na 2024 rok.

LISTA OBECNOŚCI

Posiedzenie Komisji w dniu 6 września 2023 r.,godz. 8:00.

miejsce: sala 23, UrządMiasta i Gminy w Sycowie
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Paweł Adamczyk

Judyta Nolbert

Emilia Januszkiewicz

Andrzej Dembski

Bogumiła Solecka

Agnieszka Weszka

Rafał Kręblewski
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3.

4.

Załącznik nr . .

PORZĄDEK POSIEDZENIA

Komisji do spraw Budżetu Obywatelskiego

Sycowski Budżet Obywatelski na 2024 rok

w dniu 6 września 2023 r., godz. 8:00

miejsce: sala 23, UrządMiasta i Gminy w Sycowie

Otwarcie posiedzenia Komisji.

Przyjęcie porządku posiedzenia Komisji.

Analiza projektów zadań złożonych do Sycowskiego Budżetu Obywatelskiego na

2024 rok oraz przesłanych odpowiedzi wnioskodawców.

Dyskusja, sprawy wniesione i wolne wnioski.

Przewodniczący Komisji

a.

Osoba sporządzająca:

5.Data sporządzenia:



Zał. nr 3

do protokołu z dnia 6.09.2023 r.

Uzasadnienie

Komisji ds. budżetu obywatelskiego dotyczące projektu ID 05/2023 „Budowa studni

głębinowej na boisku sportowym w Nowym Dworze".

Komisja weryfikując projekt ID 05/2023 stwierdza, iż nie spełnia on wymogów zawartych w 58

ust.5, tj. w opinii Komisji nie jest wykonalny technicznie i nie jest możliwy do zrealizowania

w ciągu jednego roku budżetowego.

Na podstawie informacji zawartych we wniosku oraz przedłożonych uzupełnień / wyjaśnień,
Komisja stwierdza, iż zadanie nie jest realne do wykonania w określonym przez wnioskodawcę
budżecie oraz w terminie jednego roku.

W związku z brakiem dokumentacji potwierdzającej istnienie warstwy wodonośnej, Komisja
stwierdza, iż zadanie nie jest realne do wykonania. Bez wiedzy na temat istnienia warstw
wodonośnych nie jesteśmyw stanie szacowaćkosztów realizacji projektu. Nie wiemy do jakiej
głębokości należałoby wykonać odwierty, aby studnia mogła pełnić swoją funkcję. Zgodne
z ofertą załączonądo wniosku, każdy metr bieżący wykonania otworu studziennego to 300,00
zł netto, co możewiązać się z kosztem wyższym od wskazanego we wniosku. Oprócz tego
wykonanie odwiertów próbnych lub w przypadku nienapotkania wody to koszt ok. 100 zł
netto/każdy mb. Przy czym nie wiemy, ile takich odwiertów próbnych byłoby koniecznych do
wykonania.

Do funkcjonowania studni niezbędne jest zasilanie prądem, a z pozyskanej przez Komisję
wiedzy, żadne formalne przyłączena tą chwilę nie istnieje. Procedowane obecnie przyłącze
elektroenergetyczne dedykowane jest na potrzeby projektowanego budynku magazynowego
dla w/w boiska. Zawarcie umowy na dostawę energii elektrycznej możliwe będzie dopiero po
wybudowaniu budynku magazynowego, którego realizacja nie jest przewidziana w kolejnym
roku budżetowym.

Realizacja przyłącza prądowego na boisku w Nowym Dworze ma być zakończona (wg umowy z
Energą) we wrześniu 2024, dodatkowo niezbędne jest wykonanie przyłącza wewnętrznego.
Procedura przygotowania dokumentacji projektowej i powykonawczej, badań, wykonania
odwiertów uzyskania pozwoleń i decyzji może zająć7-8 miesięcy (informacja wnioskodawcy),
przy czym nie jest znany dokładny czas uzyskania pozwolenia wodnoprawnego. Po uzyskaniu
badań i pozwoleń, zgód oraz uzyskaniu odbioru przyłącza instalacji elektrycznej/przyłącza
elektroenergetycznego należy uwzględnić również czas na wykonanie prac właściwego
odwiertu studziennego, podłączenia rur i instalacji. Wszystkie powyższe prace zdaniem Komisji,

na podstawie zgromadzonej dokumentacji i informacji, przekroczą jeden rok budżetowy.

Podpisy Komisji:

1.

2.

3.

4.

5.

Paweł Adamczyk

Emilia Januszkiewicz

Judyta Nolbert

Agnieszka Weszka

Rafał Kręblewski



Syców, 6 września 2023 r.

Notatka służbowa

Komisja opiniująca wnioski do Budżetu Obywatelskiego podczas posiedzenia dnia 6 września 2023 r.

w składzie:

Paweł Adamczyk — Przewodniczący Komisji,

Judyta Nolbert — Zastępca Przewodniczącego Komisji,

Emilia Januszkiewicz — Członek Komisji,

Agnieszka Weszka — Członek Komisji,

Rafał Kręblewski — Członek Komisji,

W związku ze złożonymi w dniu 4 września 2023 roku przez Pana Łukasza Tomczyka
wyjaśnieniami dotyczącymi wskazania szacunkowych kosztów utrzymania i eksploatacji kosiarki John

Deere X 350R, w których utrzymuje on, że takie koszty nie będą występować Komisja postanowiła we
własnym zakresie zweryfikować realne koszty utrzymania i eksploatacji tego sprzętu.

Przy okazji analizy powyższych kosztów Komisja znalazła tańsze oferty zakupu w/w sprzętu, co

załączonodo notatki służbowej. Dodatkowo Komisja skontaktowała się telefonicznie z

przedstawicielem firmy AGROEFETK, skąd oferta została załączonado w/w wniosku. Z telefonicznej
rozmowy wynika, że zakup kosiarki wiąże się z wymianą filtrów, oleju, co generuje kolejne koszty.

Dodatkowo należy mieć na uwadze, ze praca serwisanta wyceniana jest na około 200 zł/h — o czym
wnioskodawca nie wspomniał w wyjaśnieniach złożonych do wniosku. Wymiana olejów oraz filtrów nie

wchodzi w zakres napraw/obsługi serwisowej ujętej w gwarancji, czyli jest kosztem dodatkowym.
Dodatkowo Komisja sprecyzowała czas gwarancji, który obejmuje 24 miesiące, a nie jak wskazał
wnioskodawca w wyjaśnieniach do wniosku, 5 lat.

Komisja weryfikując wniosek postanowiła zapoznać się z kolejnymi ofertami oraz ewentualnymi
kosztami eksploatacyjnymi u innego sprzedawcy w/w kosiarek. W tym celu skontaktowała się
telefonicznie z firmą Firma "NILPOL" Autoryzowany Partner marki JOHN DEERE, ul. Santocka 42, 71-083
Szczecin. Przedstawiciel firmy NILPOL poinformował nas, że przy zakupie w/w modelu kosiarki na

potrzeby koszenia m.in. boisk sportowych przy cyklu koszenia 2 razy w tygodniu, właściciel musi liczyć
się z kolejnymi kosztami utrzymania, celem właściwego użytkowania sprzętu tj.:

• 1-2 przeglądy sprzętu w roku, co wiąże się z kosztem: (koszt jednego przeglądu usługa +
materiały 600-700 zł/jeden przegląd, gdzie koszt samego przeglądu (usługi) to 400 zł.
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Wymianą oleju oraz filtrów, co wiąże się z kosztem: 220 zł
Serwisu oraz zakupu elementów eksploatacyjnych takich jak, np: paski klinowe, nożeitp. wraz
z usługą., co wiąże się w kosztem około: 500 — 800 zł.

Dodatkowo przedstawiciel poinformował nas, żew tych samych parametrach technicznych tańsze w
zakupie oraz utrzymaniu sąkosiarki innych producentów.

W załączeniu:

- oferta firmy NILPOL

- porównanie cenowe z portalu CENEO

Podpisy Członków Komisji:

Paweł Adamczyk — Przewodniczący Komisji

Judyta Nolbert — Zastępca Przewodniczącego K ji .. ..... ... ...
i.

..... .. .................................................

Emilia Januszkiewicz — Członek Komisji

Agnieszka Weszka — Członek Komisji ................. ...... ..............................

ńółwskuRafał Kręblewski — Członek Komisji .

Strona 2 z 2


